
 

 

ΕΡΩΤΗΣΗ 
 

        Θεσσαλονίκη, 25/4/2025 
 

Του: Βελόπουλου Κυριάκου, Προέδρου του Κόμματος, Βουλευτή Β3΄Νότιου 
Τομέα Αθηνών 

 
ΠΡΟΣ:  Την κ. Υπουργό Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης 
  Τον κ. Υπουργό Εθνικής Οικονομίας και Οικονομικών 
  Τον κ. Υπουργό Ανάπτυξης 
  Τον κ. Υπουργό Ψηφιακής Διακυβέρνησης 
 
ΘΕΜΑ: «Σοβαρές δυσχέρειες στον κλάδο της Εστίασης χρήζουν άμεσων 

παρεμβάσεων» 
 
Κυρία, κύριοι Υπουργοί, 
 
Μέσα σε ένα εξαιρετικά δυσμενές οικονομικό και επιχειρηματικό περιβάλλον, ο 
κλάδος της εστίασης στην ελληνική Επικράτεια αντιμετωπίζει πρωτοφανείς 
προκλήσεις που οδηγούν στη συρρίκνωση της δραστηριότητας και στο κλείσιμο 
χιλιάδων επιχειρήσεων. Αναλυτικότερα, οι μικρές και μεσαίες επιχειρήσεις του 
κλάδου έχουν περιορισμένη ή μηδενική πρόσβαση σε χρηματοδοτικά εργαλεία, με 
αποτέλεσμα την αδυναμία επένδυσης ή ακόμη και κάλυψης βασικών λειτουργικών 
αναγκών. Ακόμη, η εκτόξευση του κόστους ηλεκτρικής ενέργειας και φυσικού αερίου 
έχει επιβαρύνει σοβαρά τις επιχειρήσεις, με άμεσο αντίκτυπο στη βιωσιμότητά τους. 
Επιπλέον, οι συσσωρευμένες οφειλές προς Εφορία, ασφαλιστικά ταμεία και 
προμηθευτές καθιστούν δύσκολη ή και αδύνατη τη συνέχιση της λειτουργίας για 
μεγάλο αριθμό επαγγελματιών. Αξίζει να σημειωθεί πως οι εργοδοτικές εισφορές 
παραμένουν σε ιδιαίτερα υψηλά επίπεδα, αποθαρρύνοντας την πρόσληψη 
προσωπικού και επιβαρύνοντας υπέρμετρα τις επιχειρήσεις. Επιπρόσθετα, σε 
πολλές περιοχές, το κόστος μίσθωσης επαγγελματικών χώρων δεν είναι 
ευθυγραμμισμένο με τις παρούσες οικονομικές δυνατότητες των επιχειρήσεων. 
Τέλος, η εφαρμογή της ψηφιακής κάρτας, αν και στοχεύει στον εκσυγχρονισμό της 
αγοράς εργασίας, έχει προκαλέσει τεχνικά και οργανωτικά προβλήματα, ιδίως σε 
μικρές επιχειρήσεις, χωρίς ψηφιακή υποδομή ή εξειδικευμένο προσωπικό. 
 
Με δεδομένα όλα τα παραπάνω, 

Ερωτώνται οι κ. κ. Υπουργοί: 

 
1. Προτίθεται το Υπουργείο Εργασίας να επανεξετάσει το ύψος των εργοδοτικών 
εισφορών, ειδικά για τις μικρές και πολύ μικρές επιχειρήσεις εστίασης; 
 
2. Υπάρχει πρόβλεψη για νέο πρόγραμμα επιδότησης κόστους ενέργειας για τις 
επιχειρήσεις του κλάδου; 
 

                          ΒΟΥΛΗ ΤΩΝ ΕΛΛΗΝΩΝ   ΔΙΕΥΘΥΝΣΗ ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΟΥ ΕΛΕΓΧΟΥ

Αριθμ. Πρωτ. ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ:

4890

Ημερομ. Κατάθεσης:

25/4/2025



3. Θα υπάρξει απλοποίηση ή υποστήριξη στην εφαρμογή της ψηφιακής κάρτας 
εργασίας για τις μικρές επιχειρήσεις; 
 
4. Ποια άμεσα μέτρα σχεδιάζονται από το Υπουργείο Οικονομικών για την 
ανακούφιση των επιχειρήσεων με ληξιπρόθεσμες οφειλές; 
 
5. Υπάρχει πρόθεση για αναθεώρηση των κριτηρίων ένταξης σε χρηματοδοτικά 
εργαλεία του Αναπτυξιακού Νόμου ή του ΕΣΠΑ για επιχειρήσεις εστίασης; 
 
6. Υπάρχει σχέδιο ελέγχου ή παρέμβασης στις υπερβολικές εμπορικές μισθώσεις σε 
τουριστικές και μη περιοχές; 
 
Ο ερωτών Βουλευτής 
 
 
ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ ΚΥΡΙΑΚΟΣ 




